
 

Valtuutettu Martti Jaannon valtuustoaloite valokuituyhteyksien rakentamiseksi haja-
asutusalueille 
 
Kaupunginvaltuusto 29.08.2022         
     
 
 
 
 

Valtuutettu Martti Jaanto luki ja jätti seuraavan 16 valtuutetun 
allekirjoittaman valtuustoaloitteen:  
 
” Kaikki ymmärtävät nopeiden toimintavarmojen nettiyhteyksien 
merkityksen jokapäiväisessä elämässä. Varsinkin saaristo-osissa 
Naantalia tilanne on usein hankala. 
 
Tähän on luvassa parannusta, Naantalissa ja lähikunnissa tehdään 
parhaillaan kartoitusta asukkaiden ja yritysten halukkuudesta 
valokuituyhteyksien rakentamiseen. (Täyskuitu) 
Valokuitu toimii aina luotettavasti, sääolosuhteista, käytön kovuudesta tai 
käyttäjämääristä riippumatta. Valokuituyhteyden saaminen parantaa 
vuosikymmeniksi alueen elinvoimaisuutta ja yritysten toimintaedellytyksiä, 
sekä samalla asumisviihtyisyyttä. Toimivia valokuituyhteyksiä on tarpeen 
rakentaa, jotta voidaan turvata haja-asutusalueiden yritysten 
elinvoimaisuus ja kehittyminen, sekä asukkaiden tulevaisuuden moninaiset 
tietoliikennetarpeet. Tässä tietoliikennetarpeiden kartoitus- ja 
yhteensovittamistyössä on kaupungilla vahva elinkeinopoliittinen rooli. 
 
Aloite 
 
Esitämme, että Naantalin kaupunki selvittää pikaisesti toimet ja 
mahdollisuudet toimia naantalilaisten yritysten ja asukkaiden 
edunvalvojana selvitettäessä mahdollisuuksia rakentaa uusia 
valokuituyhteyksiä haja-asutusalueille.” 

  
Päätös Valtuustoaloite merkittiin vastaanotetuksi. 
   
 
Kaupunginhallitus 05.09.2022 § 251      
     
 
 
 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen 

hallintopalvelujen valmisteltavaksi. Aloitteen 
vastuuvalmistelijaksi nimetään tietohallintopäällikkö Juha 
Riekkinen. 
 
Valtuustoaloitteen käsittelyprosessi saa kestää korkeintaan 
yhden vuoden aloitteen jättämisestä lukien. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
   
 



Kaupunginhallitus 26.02.2024 § 52      
     
 
 
 
 
Valmistelija Tietohallintopäällikkö Juha Riekkinen 
 

Aloitteessa esitetään selvitettäväksi toimet ja mahdollisuudet toimia 
naantalilaisten yritysten ja asukkaiden edunvalvojana selvitettäessä 
mahdollisuuksia rakentaa uusia valokuituyhteyksiä haja-asutusalueille. 
 
Valokuituverkkojen rakentamiseen liittyvää tukitoimintaa on selvitetty useita 
kertoja viimeisten reilun 10 vuoden aikana.  
 
Laajakaista kaikille 2011 
 
2011 tarjolla oli Laajakaista kaikille hanke, jonka seurauksena 
rakentamista kilpailutettiin keväällä 2011. Kilpailutuksessa saatiin yksi 
tarjous, jonka mukaan hankkeen kokonaiskustannukset olivat 1 479 000, 
josta kaupungin osuus 33 % olisi ollut 488 070 €. Tarjous hylättiin liian 
kalliina. 
 
Osallistuminen laajakaista kaikille -hankkeeseen KH 31.10.2011 § 413 
 
Laajakaistaverkon tuettu rakentaminen 2018 
 
Edelleen vuonna 2018 Saaristolautakunta esitti KH:lle silloiseen 
hankkeeseen osallistumisen suhteen, ettei hankkeeseen osallistuta, koska 
kustannukset kohoavat liian suuriksi ja lisäksi markkinaehtoinen tarjonta 
alueella on lisääntynyt. 
 
Kysely kunnan kiinnostuksesta laajakaistaverkon rakentamiseen 
Saaristolautakunta 27.02.2018 §10  
 
Kysely kuntalaisille ja yrityksille maaliskuussa 2021 
 
Talvella 2021 toteutettiin kaupungin verkkosivuilla kuntalaisille sekä 
yrityksille suunnattu kysely, jossa toivottiin vastauksia tietoliikenteen 
toimivuuteen ja toisaalta investointihalukkuuteen. Kyselyyn vastasi 174 
henkilöä tai yritystä. Näistä 135 ei ollut valmis itse investoimaan 
valokuituun yli 500 euroa.  
 
Tietoverkkojen kehitys ja markkinatarjonta 
  
Viimeisinä vuosina on markkinaehtoinen tarjonta edelleen lisääntynyt 
mutta toki tällainen rakentaminen aina vaatii alueelta useamman 
kotitalouden tai yrityksen mielenkiintoa, jotta taloudelliset ehdot täyttyvät.  
 
Tuetun rakentamisen ehdoissa ei ole tapahtunut muutoksia, joten 
aikaisempien päätösten valossa ei tällainen toteutustapa ole 
kustannuksiltaan järkevää.  
 
Naantalin kaupunki on rakennuttanut omistamiinsa kiinteistöihin vuosien 
2020 - 2023 aikana valokuituverkkoja. Tällaisella toiminnalla voidaan 
kuitua tuoda edes jonkin verran haja-asutustakin lähemmäksi. Merkitys toki 
on suhteellisen marginaalinen. 
 



Johtopäätös 
Koska tuetun rakentamisen ehdoissa ei ole tapahtunut käytännössä mitään 
kehitystä, en näe taloudellisesti järkeväksi rakentaa Naantalin alueelle 
kaupungin tukemaa valokuituverkostoa. Teknologinen kehitys on ajan 
myötä auttanut langattomien ratkaisujen muodossa jossain määrin myös 
haja-asutusalueiden tietoliikenteen toimivuutta. Myös 
tietoliikenneoperaattoreiden kanssa käydään säännöllistä keskustelua 
alueemme tietoliikenteen toimivuuden edistämisestä. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 
 
- Kaupunginvaltuusto merkitsee hallintopalveluiden 
valtuutettu Martti Jaannon ym. aloitteeseen antaman 
selvityksen tiedokseen. 
 
- Valtuutettu Martti Jaannon ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Päätös Kaupunginjohtajan ehdotus hyväksyttiin. 
 
   
 
Kaupunginvaltuusto 11.03.2024 § 18        
931/00.01.02.03/2022     
 
   
 
 

 
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus Kaupunginvaltuusto merkitsee hallintopalveluiden valtuutettu 

Martti Jaannon ym. aloitteeseen antaman selvityksen 
tiedokseen. 
 
Valtuutettu Martti Jaannon ym.  aloite merkitään loppuun 
käsitellyksi. 

  
Kaupunginvaltuusto  Kaupunginhallituksen ehdotus hyväksyttiin. 
 
   


